
Referat av DN-artikeln 
 
”En hållbar planeringen måste börja nu” 
DN Kultur 2022-02-02.  
Helena Klintström, samhällsplanerare som 2019 utsågs av Green Building Council till ”Årets 
person inom hållbar utveckling” samt  
Torum Hammar, arkitekt och ordförande i Arkitekters kulturmiljöråd, uttalar sig i artikeln; 
Sammanfattningsvis: 
Är den höga och täta, ständigt växande staden verkligen det bästa för klimatet? 
Stockholm har idag en utveckling som liknar Londons på 1980 talet d v s vi bygger 
kommersiellt centrum med extremt dyra bostäder och en innerstad som är centrerad kring 
arbetsplatser, turism och evenemang. De bostäder som byggs, vad beträffar ljusförhållanden 
och planlösningar, fungerar bara om man bor i dem sällan. 
Vi har rätt att ifrågasätta och kräva att stadsutvecklingen blir värdeskapande och vi måste 
utgå från de byggnader som redan finns.  
I dag råder ”frimärksplanering” d v s det är exploatören, ”byggherren” som styr och som är 
mer intresserad av sin lilla yta. Politikerna i stadsbyggnadsnämnden som tar besluten om 
vad som ska byggas och som har makten över stadens framtid saknar tydliga incitament för 
den typ av långsiktighet som borde prägla stadsbyggnadsprocessen. Fyraåriga 
mandatperioder och svaga politiska majoriteter bidrar till detta. Konsekvensen tycks bli att 
ingen formar helheten och att vi verkar vara oförmögna att hantera den typ av värden som 
det inte omgående går att kapitalisera på. 
Så, man vill se mer långsiktighet i stadsbyggnadsprocessen, ha bättre koll på helheten samt 
ta vara på det som redan finns på platsen, kulturmiljön, byggnaderna och medborgarna. 
 


